

Platform memperkukuh budaya membaca



MENTERI Kebudayaan, Belia dan Sukan, Yang Berhormat Mejar Jeneral (B) Dato Paduka Seri Haji Aminuddin Ihsan bin Pehin Orang Kaya Saiful Mulok Dato Seri Paduka Haji Abidin semasa berucap pada perasmian Pesta Buku Brunei 2019.

BERAKAS, Rabu, 27 Februari. - Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan melalui Dewan Bahasa dan Pustaka (DBP) akan terus memastikan Pesta Buku tetap relevan dengan mengambil

langkah baharu dalam pemberdayaan apa jua format buku, cetak ataupun elektronik, demi untuk terus memberikan nilai tambah dalam pendedahan pengetahuan yang bermanfaat kepada masyarakat.

Di samping itu, keadaan masa juga perlu dalam menjalankan proses *rebranding*, terutamanya melalui Perpustakaan-perpustakaan DBP di seluruh negara.

Menteri Kebudayaan, Belia dan Sukan, Yang Berhormat Mejar Jeneral (B) Dato Paduka Seri Haji Aminuddin Ihsan bin Pehin Orang Kaya Saiful Mulok Dato Seri Paduka Haji Abidin menyatakan demikian semasa merasmikan Pesta Buku Brunei 2019 yang berlangsung di Stadium Tertutup, Kompleks Sukan Negara Hassanal Bolkiah, di sini.

Menurut Yang Berhormat,

untuk tahun 2019 secara khususnya, kita mensasarkan kepada minat para pengunjung, termasuk golongan belia dan masyarakat setempat. Strategi *rebranding* tersebut adalah untuk memastikan fungsi perpustakaan sentiasa relevan dan ia akan tetap digunakan sebagai platform untuk memperkukuhkan budaya membaca dalam kalangan masyarakat am.

"Dalam ini, amatlah mustahak bagi kita untuk melihat serta peka kepada keadaan semasa dan seterusnya, mengambil pendekatan - pendekatan baharu secara bermakna seperti mengubah suai *environment* perpustakaan, memperkenalkan konsep *library café* serta menjadikannya sebagai pusat untuk mengembangkan *creative arts*," tambahnya.

Yang Berhormat turut menyambut baik usaha-usaha yang sudah dilaksanakan oleh pihak DBP pada tahun ini, termasuk aktiviti-aktiviti yang dilaksanakan ke arah meningkatkan minat pengunjung ke perpustakaan daripada segenap masyarakat dan umur.

Pesta Buku kali ini juga menampilkan sesuatu yang istimewa, iaitu penyertaan Kesultanan Oman sebagai 'Country of Honour' bagi meraikan 15 tahun hubungan kerjasama

Oleh : Hajah Siti Zuraiyah Haji Awang Sulaiman
Foto : Azmah Haji Ahad, Ihsan Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan

Negara Brunei Darussalam dengan Kesultanan Oman dalam bidang kesenian dan kebudayaan di antara Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan dan Kementerian Kesenian dan Warisan Kesultanan Oman.

Dalam hal itu, Yang Berhormat dalam ucapannya turut melahirkan penghargaan kepada Under Secretary of the Ministry of Information, Kesultanan Oman, Tuan Yang Terutama Ali Khalfan Al-Jabri berserta semua delegasi termasuk kumpulan kesenian dan kebudayaan Oman atas kehadiran mereka bagi sama-sama meraikan acara tersebut.

Yang Berhormat berkata, tahun ini menandakan tahun ke-7 penglibatan Kesultanan Oman dalam Pesta Buku Brunei sejak tahun 2013 dan melalui acara ini, kami juga berbangga untuk meraikan hubungan dan kerjasama dua hala dalam bidang kebudayaan dan kesenian di antara dua negara melalui KKBS Negara Brunei Darussalam dengan Kementerian Kebudayaan dan Warisan Kesultanan Oman.

Di samping itu, kami juga berbangga kerana ia juga bertepatan dengan perisytiharan

Bandar Seri Begawan sebagai Ibu Negara Ketamadunan Islam bagi Rantau Asia Tahun 2019 di bawah Pertubuhan Pendidikan, Saintifik dan Kebudayaan Islam (ISESCO) yang dilancarkan pada bulan Januari.

Pada Pesta Buku 2019 ini juga, Yang Berhormat turut berbangga dan merakamkan terima kasih atas penglibatan pelbagai agensi, termasuk keusahawanan para belia khususnya dalam menerajui penggunaan teknologi terkini.

"Alhamdulillah, biskita telah mengambil peluang keemasan ini untuk menonjolkan semangat dan sokongan kuat kepada memperkukuhkan budaya membaca di negara ini. Kita akan sentiasa mengalu-alukan keusahawanan, terutamanya daripada golongan belia dalam bidang pendidikan dan industri kreatif sepertimana yang jelas dapat dilihat dalam pesta ini. Matlamat kita tetap sama, iaitu bagi memastikan budaya membaca, bukan sahaja diterapkan oleh semua, tetapi juga akan dihayati, dikekalkan dan diteruskan lagi pada setiap masa," ujar Yang Berhormat.



MENTERI Kebudayaan, Belia dan Sukan, Yang Berhormat Mejar Jeneral (B) Dato Paduka Seri Haji Aminuddin Ihsan semasa merasmikan penyertaan istimewa dari Kesultanan Oman sebagai 'Country of Honour' di Pesta Buku Brunei 2019.



YANG Berhormat Menteri Kebudayaan, Belia dan Sukan semasa berkunjung ke petak jualan Pesta Buku Brunei 2019.

BERAKAS, Rabu, 27 Februari. - Dewan Bahasa dan Pustaka (DBP) terus berusaha memperkukuhkan lagi budaya membaca dalam kalangan masyarakat melalui penganjuran Pesta Buku Brunei (PBB) yang kekal menjadi satu platform mustahak dalam kalendar kegiatan di Negara Brunei Darussalam.

Sehubungan itu, PBB 2019 sempena Sambutan Ulang Tahun

Hari Kebangsaan Negara Brunei Darussalam Ke-35, Tahun 2019 membuka tirainya dengan Majlis Perasmian yang disempurnakan oleh Menteri Kebudayaan, Belia dan Sukan, Yang Berhormat Mejar Jeneral (B) Dato Paduka Seri Haji Aminuddin Ihsan bin Pehin Orang Kaya Saiful Mulok Dato Seri Paduka Haji Abidin berlangsung di Stadium Tertutup, Kompleks Sukan

Negara Hassanal Bolkiah.

Sebanyak 61 buah petak jualan dan pameran disertai oleh pelbagai pihak dan toko buku terdiri daripada DBP selaku penganjur, penerbit buku kerajaan, penerbit buku swasta, took-toko buku dari dalam dan juga luar negara, khususnya dari Indonesia, Jordan, Malaysia, Kesultanan Oman dan Singapura.

PBB kali ini menampilkan penyertaan istimewa dari Kesultanan Oman sebagai 'Country of Honour' bagi meraikan 15 tahun hubungan kerjasama Negara Brunei Darussalam dengan Kesultanan Oman dalam bidang kesenian dan kebudayaan di antara Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan dan Kementerian Kesenian dan Warisan Kesultanan Oman.

Penyertaan Kesultanan Oman sebagai 'Country of Honour' juga disejajarkan dengan pengiktirafan Bandar Seri Begawan sebagai Ibu Negara Ketamadunan Islam bagi Rantau Asia Tahun 2019 di bawah Pertubuhan Pendidikan, Saintifik dan Kebudayaan Islam (ISESCO).

Sebanyak lapan buah petak pameran diperuntukkan khusus bagi Kesultanan Oman dalam PBB kali ini bagi mempamerkan kebudayaan dan kesenian Kesultanan Oman.

Kesultanan Oman juga akan mengadakan *live cooking* bagi pembuatan halwa di luar Stadium Tertutup, persembahan Qud (sejenis muzik tradisional Kesultanan Oman), Bengkel Seni Berinai Henna dan Bengkel Kaligrafi.

PBB kali ini juga dimeriahkan dengan pelbagai kegiatan yang dirancang dibukakan khusus untuk sasaran kelompok entiti belia, dewasa dan kanak-

kanak, bahkan sasaran keluarga juga digalakkan untuk terlibat sama dalam apa jua kegiatan yang dilaksanakan.

Kegiatan-kegiatan yang akan diadakan merupakan sumbangan daripada DBP, Kesultanan Oman, Kementerian Pendidikan, GAPENA Malaysia, Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA) Press, Akademi UF, Al-Huffaz Management, juga termasuk kegiatan-kegiatan lain seperti Bedah Karya dan Bicara Buku, Cabaran Ria Bacathon, Pertandingan Akhir Manifestasi Cerita Rakyat (CERRAK), Bengkel Penulisan Buku Cerita Kanak-Kanak, Bincang-bincang Buku Terbitan UNISSA Press, Sesi Bersama Penulis Buku, Amazing Race, Generasi Berkariah dan Bengkel Puisi Patriotik Sempena Hari Kebangsaan Negara Brunei Darussalam.

Pada tahun ini juga beberapa kelompok entiti belia turut dilibatkan sama dalam Pesta Buku, khususnya mereka yang terbabit dalam bidang pengajaran, pembelajaran dan media, antaranya dari Al-Huffaz Management, Tarbiyah Global, Akademi UF, Darussalam Media dan penglibatan Pameran Trak Happy Harun dan rakan-rakan strategik yang akan turut mempamerkan juga mempromosi kegiatan pendidikan yang berbentuk aktiviti bergerak menggunakan platform *mobile truck*.

PBB dibuka bagi kunjungan orang ramai mulai hari ini sehingga 5 Mac depan, bermula dari jam 8.00 Pagi hingga 10.00 Malam dan pada Jumaat, dari jam 9.00 Pagi hingga 11.30 Pagi dan 2.30 Petang hingga 10.00 Malam.



SEBAHAGIAN penuntut yang berkunjung ke Pesta Buku Brunei 2019.